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Zápisnica 
9. riadne zasadnutie Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave 

8.  december 2008 
Rokovacia sieň 

 
 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 
 
Program: 

1. Otvorenie 
2. Odovzdanie vymenúvacieho dekrétu 
3. Návrh dlhodobého zámeru TU na obdobie 2009 - 2014 
4. Informácia o komplexnej akreditácii TU 
5. Budúcnosť verejných vysokých škôl v Trnave 
6. Rozličné 
7. Záver 

        
Bod 1. 
    9. riadne zasadnutie Správnej rady Trnavskej univerzity (ďalej len „SR TU“) otvoril a viedol   
JUDr. Timotej Minarovič, predseda Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „predseda 
SR TU“). Privítal prítomných členov SR TU, ako aj hostí – rektora Trnavskej univerzity v Trnave  
doc. Ing. Martina Mišúta, CSc. (ďalej len „rektor univerzity“), Ing. Alicu Tibenskú, kvestorku 
Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „kvestorka univerzity“), prorektorov Trnavskej univerzity 
v Trnave doc. ThDr. Andreja Filipeka, SJ, PhD., prof. JUDr. Ivana Šimovčeka, CSc.                      
a doc. PhDr. Milana Katuninca, PhD. Ospravedlnil neprítomnosť troch členov SR TU – Ing. Štefana 
Schmidta, Ing. Viliama Kupca, PhD., Ing. Jána Hilkoviča a prorektorky Trnavskej univerzity v Trnave 
doc. PhDr. Jany Bérešovej, PhD., m. prof. 
    Predseda SR TU oboznámil prítomných s navrhnutým programom rokovania a konštatoval 
uznášaniaschopnosť, pretože bolo prítomných 10 členov SR TU z celkového počtu 13. Za overovateľa 
zápisnice navrhol prof. PhDr. Ľubomíra Helda, CSc. a dal o tomto návrhu hlasovať. Členovia  SR TU 
jednomyseľným hlasovaním (za: 10) schválili tento návrh. 
 
 Bod 2. 
      Rektor univerzity odovzdal vymenúvací dekrét novému členovi SR TU JUDr. Pavlovi Laczovi, 
predsedovi Okresného súdu v Trnave a v zodpovednej práci mu zaželal veľa úspechov. Predseda SR 
TU oznámil, že Správna rada Trnavskej univerzity v Trnave má mať celkovo 14 členov, momentálne 
je  počet členov 13, čiže proces dopĺňania členov naďalej trvá. 
 
Bod 3. 
     Predseda SR TU informoval, že v súlade s ustanovením § 41, ods. 2, písm. a) zákona č. 131/2002 
Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov, správna rada verejnej vysokej 
školy sa vyjadruje k dlhodbému zámeru verejnej vysokej školy. Požiadal rektora univerzity 
o prednesenie základných informácií k predloženému návrhu dlhodobého zámeru TU na obdobie 
rokov 2009 - 2014. 
      Predložený dokument, ktorého príprava trvala dlhší čas, je podľa rektora univerzity výsledkom 
veľkého úsilia takmer celej univerzity. Návrh vychádza zo samohodnotiacej správy TU, ktorá 
predchádzala návšteve z EUA, hodnotenia spracovaného tímom EUA, výročných správ o činnosti 
a hospodárení TU za posledných päť rokov, annalýzy Common Assessment Framework (CAF) – 
hodnotenie kvality na univerzite, dlhodobého zámeru TU na roky 2004 - 2010 a správy o jeho plnení, 
ako i volebného programu rektora TU. Hlavná idea je získať stabilné miesto medzi vysokými školami 
v rámci Slovenska, byť špecifický a najmä kvalitný vo všetkých činnostiach, a to v súlade s tradíciami 
a prostredím, a tiež univerzite vlastným vnímaním budúcnosti. Cieľom je vychovávať elitu národa, 
pričom medzi dlhodobé ciele patrí aj získanie historických budov starobylej Trnavskej univerzity.  
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      Ako ďalej dodal, dokument bol prerokovaný a schválený vedením univerzity, grémiom rektora, 
kolégiom rektora, vedeckou radou TU a akademickým senátom TU. Po vyjadrení sa SR TU bude 
dokument v zmysle zákona o vysokých školách predložený ministerstvu školstva SR.  
      Prorektor pre rozvoj doc. PhDr. Milan Katuninec, PhD., ktorý koordinoval formálne činnosti 
súvisiace s predloženým návrhom stručne informoval o príprave na všetkých úrovniach univerzity. 
 
      Predseda SR TU otvoril diskusiu k predloženému návrhu, a ako prvý položil otázku, akým 
spôsobom chce univerzita zvýšiť podiel zdrojov vlastného financovania na 25 % a požiadal 
o skonkretizovanie zámeru skvalitnenia vzdelávania.  
      Rektor univerzity zdôraznil, že od vysokej školy, ako verejnoprávnej inštitúcie, sa očakáva 
výrazný podiel spolufinancovania a prezentoval zámer zvyšovania podielu vlastných finančných 
zdrojov s cieľom získania väčšej autonómie. Univerzita bude v záujme napĺňania potrieb spoločnosti 
posilňovať celoživotné vzdelávanie a zvyšovať podiel ďalšieho vzdelávania, pričom sa 
bude orientovať na spoluprácu s praxou. K otázke skvalitňovania vzdelávania informoval o zámere 
meniť štruktúru študentov tak, aby bolo viac študentov denného štúdia a širšie uplatňovanie 
moderných metód vzdelávania.    
      Ing. Štefan Bošnák, primátor mesta Trnava, pozitívne zhodnotil pripravený návrh a súčasne 
vyjadril prekvapenie zo slabých stránok univerzity uvedených v SWOT analýze, ako napríklad nízky 
počet garantov, nedostatočná spolupráca s podnikateľským prostredím, nedostatočná adaptácia na 
potreby praxe. Súčasne ocenil otvorenosť a nadefinovanie slabých stránok, pozitívne zhodnotil návrh 
na ich riešenie a vyjadril želanie, aby sa vízie splnili. Ďalej s poľutovaním konštatoval doterajšiu 
neúspešnosť získania historických budov a v zmysle terajších rozhodnutí vlády zastavenie akékoľvek 
prevodu majetku. Prezentoval stálu podporu mesta, aj vo veci získania historického komplexu, 
konkrétne napríklad prijatie zmeny územného plánu mesta s vyčlenením pozemku pre výstavbu 
budovy vojenského archívu. Napriek tomu, že presťahovanie archívu nie je aktuálne, pretože sa 
nerealizuje stavba novej budovy, primátor mesta Trnava odporučil znovu otvoriť rokovania a snažiť sa 
získať dočasne aspoň tie priestory, ktoré vojenský archív nevyužíva. 
      PhDr. Halmeš vo svojom príspevku ocenil a podporil predložený návrh, podľa jeho názoru ide 
o jasný signál, avšak možno očakávať veľa zmien, ktoré prinesie sám život. Stanovenie jasných cieľov 
a ich evidovanie považuje za významný prostriedok na dosiahutie stanovených cieľov. Vyjadril 
predpoklad vzniku komplexného problému súvisiaceho s finančnou krízou, preto odporučil prípravu 
na redukčný variant. Zároveň ponúkol pomoc pri získavaní historických budov.   
      Rektor univerzity opísal genézu rokovaní s jednotlivými ministrami obrany vo veci získania 
historických budov, ocenil ponuku pomôct v tejto veci a konštatoval, že získanie pôvodných budov 
starobylej Trnavskej univerzity je záväzkom vedenia univerzity a naďalej bude vynakladať maximálne 
úsilie na splnenie tohto záväzku. 
      J. E. Stanislav Zvolenský, metropolita a arcibiskup bratislavskej arcidiecézy, sa zaujímal o to, 
na základe akého mechanizmu sa  budovy prevádzajú.  
      Predseda SR TU uviedol, že pri vyhlásení majetku za prebytočný sa postupuje podľa platných 
právnych predpisov o nakladaní s majetkom štátu.  
  
     Pretože  členovia SR TU nemali žiadne ďalšie príspevky do diskusie, predseda SR TU dal hlasovať 
o návrhu uznesenia: 
 
UZNESENIE SR TU 4/2008 
SR TU prerokovala návrh dlhodobého zámeru TU na obdobie rokov 2009-2014, berie ho na 
vedomie a akceptuje bez výhrad. 
Hlasovanie  
za:  10 
Predseda SR TU  konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.    
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Bod 4. 
     Predseda SR TU požiadal prorektora TU pre vedu prof. JUDr. Ivana Šimovčeka, CSc., o podanie 
informácie o prebiehajúcej komplexnej akreditácii TU, pričom dal do pozornosti skutočnosť, že TU je 
prvá vysoká škola, na ktorej komplexná akreditácia prebieha. 
      Prorektor pre vedu uviedol, že komplexné akreditácie sa realizujú v zmysle rozhodnutia vlády SR 
a ministerstva školstva s cieľom posúdenia kvality vysokých škôl a ich zaradenia do troch stupňov – 
univerzity, vysoké školy a vysoké odborné školy. Komplexná akreditácia sa má vykonať v priebehu 
dvoch rokov. TU bola zaradená ako prvá,  k 1. februáru 2008, čo vyvolalo určité problémy, vzhľadom 
na časté zmeny požiadaviek a nariadení. Rozhodnutie o zaradení vysokej školy vydá ministerstvo 
na základe odporučenia akreditačnej komisie. V dňoch 5. – 7. novembra 2008 sa na TU uskutočnila  
návšteva pracovnej skupiny akreditačnej komisie na čele s predsedom prof. Levom Bukovským. Podľa 
prorektora vedenie univerztiy reálne zhodnotilo celkový stav a očakáva mierne optimistický výsledok. 
Predseda SR TU poďakoval za prednesenú informáciu a dal hlasovať o návrhu uznesenia:  
 
UZNESENIE SR TU 5/2008 
SR TU berie na vedomie prednesenú informáciu o komplexnej akreditácii TU. 
Hlasovanie  
za:  10 
Predseda SR TU  konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 
    
Bod 5. 
       Predseda SR TU k problematike budúcnosti verejných vysokých škôl v Trnave uviedol, že ide 
o špecifický problém, pretože na území mesta pôsobia tri vysoké školy a často sa ozývajú hlasy na 
zlúčenie TU a Univerzity sv. Cyrila a Metoda. V mesiaci júl 2008 boli rektor TU, predseda SR TU, 
a predsedníčka akdemického senátu TU pozvaní predsedom Trnavského samosprávneho kraja 
a predsedom správnej rady Univerztiy sv. Cyrila a Metoda na pracovné stretnutie o možnostiach 
spolupráce, konkrétne na tému zlúčenia univerzít v Trnave. Rokovanie viedol predseda Trnavského 
samosprávneho kraja a prizvaný bol aj primátor mesta Trnava. Ďalšie stretnutie mal, podľa jeho 
vyjadrenia, iniciovať opäť predseda Trnavského samosprávneho kraja a malo sa uskutočniť na jeseň. 
Doteraz sa takéto rokovanie neuskutočnilo. 
      Rektor univerzity doplnil, že predmetom neformálneho rokovania boli otázky možného budúceho 
zlúčenia, rokovanie malo predbežný charakter v záujme zistenia „názorov“ na túto otázku. Rokovanie 
skončilo konštatovaním, že táto problematika bude predmetom ďalších rokovaní po diskusii na TU.   
      Rektor univerzity  konštatoval, že ide o zásadnú otázku ktorá, ako vyhlásil aj na predmetnom 
stretnutí, musí byť predmetom širokej diskusie akademickej obce. Ďalej uviedol, na stretnutí  
predstavitelia TU nedeklarovali žiadne vyhlásenie, ani stanovisko, ktoré by ich akýmkoľvek spôsobom 
zaväzovalo. Zdôraznil dôležitosť vnútornej dohody na TU o ďalšom postupe, a preto požiadal členov 
Kolégia rektora TU, aby o tejto veci informovali podriadených, a aby sa stala obsahom širokej 
diskusie v rámci celej akademickej obce TU. Ako ďalej rektor univerzity dodal, ak by malo prísť 
k integračnému procesu, bolo by dobré keby sa integrovali všetky vysoké školy v rámci Slovenska, 
nielen v Trnave. 
      V otvorenej diskusii primátor mesta poukázal na potrebu zvýrazňovania skutočnosti, že TU je 
pokračovateľkou najstaršej univerzity na území Slovenska a dal do pozornosti snahu dvoch 
maďarských univerzít, ktoré majú zámer nadviazať na činnosť starobylej Universitas Tyrnaviensis.  
      Podľa Ing. Chrena by vážne témy týkajúce sa možného zlúčenia mali dať na vedomie verejnosti 
a Mons. Zvolenský odporučil záležitosti podobného charakteru diskutovať aj napríklad s členmi ex 
alumni. 
      V závere tohto bodu predseda SR TU konštatoval, že problematika budúcnosti verejných 
vysokých škôl v Trnave bola prerokovaná z rozličných aspektov a v prípade nových skutočností  
budú členovia SR TU bezodkladne informovaní. 
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Bod 6. 
* Kvestorka univerzity na základe požiadavky predsedu SR TU informovala o stave plnenia rozpočtu 
TU za obdobie január – september 2008. 
      Rektor univerzity konštatoval, že po mobilizácii a organizácii práce sú výsledky hospodárenia TU 
za rok 2008 potešitelné a vyhliadky na nasledujúci rok sú mierne optimistické. Na ilustráciu dodal, že 
v januári 2008 vedenie urobilo základné opatrenie, konkrétne napríklad vyčlenilo financovanie 
garantov pod gesciu rektora, čo zabezpečilo zotrvanie, a aj prilákanie niektorých garantov a prijalo 
opatrenia, ktorými sa podarilo znížiť počet zamestnancov o 97. Dôsledok prijatých opatrení nezakladá 
problémový vstup do nasledujúceho obdobia a sleduje zlepšiť postavenie TU v rámci siete vysokých 
škôl Slovenskej republiky. SR TU vzala na vedomie tieto informácie. 
 
* SR TU vzala na vedomie informácie predsedu SR TU: 
        - dekankou Filozofickej fakulty TU je od 1. 8. 2008 doc. PhDr. Marta Dobrotková, CSc, 
          a dekanom Pedagogickej fakulty je od 1. 10. 2008 doc. RNDr. Pavel Híc, CSc., 

- od 1. 12. 2008 začína plynúť funkčné obdobie nového akademického senátu TU,  ktorý má   
  podľa platného štatútu TU 41 členov. Funkčné obdobie členov akademického senátu je  
  štvorročné a končí 30. 11. 2012. 

 
* V súlade s kompetenciou správnej rady určovať platové náležitosti rektora univerzity, predseda SR 
TU predložil členom písomný návrh na odmenu rektorovi TU za 2. polrok 2008 spolu s odôvodnením 
a odporučil tento návrh schváliť. Pretože členovia nemali žiadne námietky, predseda SR TU dal 
hlasovať o návrhu uznesenia: 
 
UZNESENIE SR TU 6/2008 
SR TU schvaľuje vyplatenie odmeny rektorovi univerzity za 2. polrok 2008 podľa predloženého 
písomného návrhu. 
Hlasovanie: 
za:    9 
Predseda SR TU  konštatoval, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou hlasov schválené. 
 
Pozn. Prerokovanie a schválenie návrhu na vyplatenie odmeny sa uskutočnilo bez prítomnosti rektora 
univerzity. 
 
* Prorektor TU doc. Filipek vyslovil v mene rektora univerzity a členov vedenia poďakovanie tým 
členom SR TU, ktorí pomohli zrealizovať výrobu „Ceny Antona Hajduka“. 
 
* Rektor univerzity a predseda SR TU pri príležitosti nedávneho okrúhleho životného jubilea 
zablahoželali J.E. Mons. Zvolenskému a zapriali mu veľa zdravia, tvorivých síl, elánu a najmä Božie 
požehnanie. 
 
      V závere rokovania predseda SR TU poďakoval prítomným za doterajšiu spoluprácu, zaželal im 
pokojné prežitie vianočných sviatkov a veľa zdravia, pracovných a osobných úspechov v novom roku. 
Súčasne poďakoval Ing. Hlavnovi za umožnenie rokovania v príjemných priestoroch hotela Empire. 
 
     
                                                                           Schválil: JUDr.  Timotej Minarovič v. r. 
                                                                                           predseda Správnej rady TU 
 
                                                                           Overil:   prof. RNDr. Ľubomír Held, CSc. v. r. 
                                                                                         člen Správnej rady TU 
                                                                             
                                                                          Zapísala: Mgr. Adriana Krupová 
                                                                                          tajomníčka Správnej rady 
 
Trnava 8. december 2008 
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